

韓國2025世界郵展 中華民國郵票參展紀念信封

◆常146 添印臺灣野生蘭花郵票

發行日期：民國 114 年 9 月 25 日

全張枚數：100 (10×10)

用 紙：燐光郵票紙

承 印 者：中華彩色印刷股份有限公司

票 幅：32×24 (毫米)

為應業務需要，添印 107 年 2 月 27 日發行之「臺灣野生蘭花郵票(續2)」，面值43元。

刷 色：彩色
印 法：平版
齒 度：12½



常146.8 3,000,000

◆韓國2025世界郵展中華民國郵票參展紀念信封

發行日期：民國 114 年 9 月 17 日

用 紙：100 g/m² 國產特級特白道林紙

承 印 者：志泰餘紙袋展業有限公司

封 幅：195×120 (毫米)

刷 色：彩色

印 法：平版

售 價：5元 (未貼郵票)

13元 (加貼「寶島風情郵票—
臺北市」-「竹子湖海芋季」
8元郵票)

發行數量：4,000 個 (未貼郵票)

3,500 個 (加貼「寶島風情郵票—
臺北市」-「竹子湖海芋季」
8元郵票)

為紀念我國郵政應邀參加民國 114 年 9 月 17 日至 21 日在韓國舉行之「韓國 2025 世界郵展」，特印製彩色紀念信封 7,500 個，在臺北、基隆、板橋、三重、宜蘭、桃園、新竹、苗栗、臺中、南投、彰化、雲林、嘉義、臺南、高雄、屏東、臺東、花蓮、澎湖等郵局901支局窗口、各集郵服務中心、郵政博物館及「i集郵」發售。其中未貼郵票之空白信封自 114 年 9 月 15 日起發售；貼票封貼用 113 年 10 月 9 日發行之「寶島風情郵票—臺北市」-「竹子湖海芋季」1枚，並銷蓋發行日癸字郵戳及加蓋紅色外展紀念戳，自 114 年 9 月 17 日起發售。

鐫刻紀念郵戳1式，供臺北北門郵局等37個長期集郵訂戶作業郵局及郵政博物館於 114 年 9 月 17 日起蓋用。



顧客服務專線：0800-700-365
手機請改撥付費電話：(04) 2354-2030

114年
15

集郵
報導

- ◆特765 貓貓蟲咖波郵票小全張
- ◆常146 添印臺灣野生蘭花郵票
- ◆韓國2025世界郵展中華民國郵票參展紀念信封



特765.1

350,000



特765.2

350,000



中華郵政股份有限公司 <https://www.post.gov.tw>



i集郵

發行日期：民國114年9月30日
用紙：自黏式背膠郵票紙
設計者：咖波有限公司
承印者：荷蘭瓊安斯丁安宗廠
小全張張幅：160×100（毫米）

票幅：A款29×25、40×28、30×38、
38×25或40×26（毫米）；
B款31×37、40×30、37×40、
40×30或40×28（毫米）。
刷色：彩色
印法：平版

為吸引年輕族群及增加集郵趣味，本公司特以深獲民眾喜愛的貓貓蟲咖波為主角，發行小全張2張，每張均含5枚郵票，面值均為8元，採用自黏式背膠郵票紙印刷，圖案簡介如下：

- 一、小全張A款：以可愛的貓貓蟲咖波和郵政吉祥物一同遞送信件及包裹為主題，展現郵政盡心為民服務的形象。
- 二、小全張B款：以活潑的貓貓蟲咖波和好朋友們兔兔、小海豹、黑貓蟲、狗狗為設計，呈現寺廟祈福、棒球運動、海邊戲水、戶外踏青及享受美食等主題。

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「i集郵」（<https://stamp.post.gov.tw>）訂購。

附帶發行：

- | | |
|----------------------------|------------|
| 1. 首日封2款（222毫米×160毫米） | 每個新臺幣 5 元 |
| 2. 貼票卡2款 | 每張新臺幣 10 元 |
| 3. 護票卡2款 | 每張新臺幣 10 元 |
| 4. 活頁集郵卡(含護卡套) | 每張新臺幣 20 元 |
| 以上均自民國 114 年 9 月 25 日開始發售。 | |
| 5. 預銷首日戳小全張封2款 | 每個新臺幣 45 元 |
| 6. 郵票套組2款(內含小全張、首日封及護票卡各1) | 每套新臺幣 65 元 |
| 以上均自民國 114 年 9 月 30 日開始發售。 | |

附帶發行票品請向臺北北門郵局、北投郵局、南港郵局、內湖郵局、木柵郵局、基隆愛三路郵局、板橋文化路郵局、三重中山路郵局、新莊郵局、新店郵局、淡水郵局、樹林郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、龍潭郵局、楊梅郵局、新竹武昌街郵局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、豐原郵局、彰化中央路郵局、員林郵局、南投三和郵局、斗六西平路郵局、嘉義玉山郵局、臺南成功路郵局、新營郵局、佳里郵局、新興郵局、岡山郵局、鳳山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、羅東郵局、花蓮國安郵局、臺東大同路郵局、馬公

中正路郵局洽購或上網至「i集郵」（<https://stamp.post.gov.tw>）訂購，或向各地郵局預約購買。



● 貼票卡



● 護票卡



● 預銷首日戳小全張封



Envelope in Commemoration of the Republic of China's (Taiwan's) Participation in PHILAKOREA 2025 World Stamp Exhibition

First day of issue	September 17, 2025
Paper used	100 g/m ² White woodfree printing paper
Printer	Chi Tai Yu Paper Bag Mfg. Co., Ltd.
Size of envelope	195 × 120 (mm)
Color	Colorful
Process	Offset
Price & Quantity	NT\$5 (without stamp); 4,000 pieces
	NT\$13 (with one Taiwan Scenery Postage Stamps — Taipei City: Zhuzihu Calla Lily Festival); 3,500 pieces

PHILAKOREA 2025 World Stamp Exhibition is to be held in Korea from September 17 to 21, 2025. To mark its participation, Chunghwa Post has issued a commemorative envelope with 7,500 pieces in total. The envelopes without stamps are available beginning September 15, 2025 while the ones with stamps each affixed with one Taiwan Scenery Postage Stamps — Taipei City: Zhuzihu Calla Lily Festival issued on October 9, 2024 and pre-cancelled with a first-day postmark and a commemorative cachet, beginning September 17, 2025. These envelopes can be purchased at the main post offices listed below, philatelic centers, and the Postal Museum, as well as on line at <https://stamp.post.gov.tw>. Main post offices: Taipei, Keelung, Banqiao, Sanchong, Yilan, Taoyuan, Hsinchu, Miaoli, Taichung, Nantou, Changhua, Yunlin, Chiayi, Tainan, Kaohsiung, Pingtung, Taitung, Hualien and Penghu.

Cachet:

A commemorative cachet is available on September 17, 2025 at the Postal Museum and the Taipei Beimen Post Office, as well as 36 other post office branches that operate business for long-term philatelic subscribers.



Customer Service Hotline: 0800-700-365
Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone
Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:
Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.
No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)

2025 15

Philatelic Bulletin

- ◆ Bugcat Capoo Souvenir Sheets
- ◆ Additional Print of Wild Orchids of Taiwan Postage Stamps
- ◆ Envelope in Commemoration of the Republic of China's (Taiwan's) Participation in PHILAKOREA 2025 World Stamp Exhibition



Sp.765.1

350,000



Sp.765.2

350,000



Chunghwa Post Co., Ltd. <https://www.post.gov.tw>



Postal Stamps Mall

First day of issue	September 30, 2025
Paper used	Self-adhesive stamp paper
Designer	Bugcat Capoo Co., Ltd.
Printer	Royal Joh. Enschede B.V. (Netherlands)
Size of souvenir sheet	160 × 100 (mm)
Stamp size	Type A 29 × 25, 40 × 28, 30 × 38, 38 × 25 or 40 × 26 (mm) ; Type B 31 × 37, 40 × 30, 37 × 40, 40 × 30 or 40 × 28 (mm)
Color	Colorful
Process	Offset

To attract young people and make stamp collecting more fun, Chunghwa Post has chosen the beloved character Bugcat Capoo as the subject of two souvenir sheets, each containing five self-adhesive stamps with NT\$8 denominations. A brief description of their designs follows:

1. Souvenir Sheet A: Featuring the adorable Bugcat Capoo and Chunghwa Post's mascot delivering letters and parcels together, the design highlights the postal service's dedication to serving the public.
2. Souvenir Sheet B: Featuring the lively Bugcat Capoo and friends—Tutu, Little Seal, Black Bugcat, and Dogdog—it showcases them engaged in a variety of activities, including praying at the temple, playing baseball, having fun at the beach, enjoying the great outdoors and consuming delicious food.

To purchase postage stamps, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

By-issues:

- (1) First Day Cover (222 mm × 160 mm) (2 types): NT\$5 apiece
- (2) Folder (with or without mount) (2 types each): NT\$10 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$20 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one souvenir sheet (2 types): NT\$45 apiece
- (5) Stamp set (2 types) (each set includes a souvenir sheet, a first day cover, and a folder with mount): NT\$65 a set

Relative philatelic products will be available at the following branches: Taipei Beimen, Beitou, Nangang, Neihu, Muzha, Keelung Aisan Rd., Banqiao Wunhua Rd., Sanchong Zhongshan Rd., Xinzhuang, Xindian, Tamsui, Shulin, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Longtan, Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Fongyuan, Changhua Zhongyang Rd., Yuanlin, Nantou Sanhe, Douliou Xiping Rd., Chiayi Yushan, Tainan Chenggong Rd., Xinying, Jiali, Xinxing, Gangshan, Fongshan, Pingtung Minsheng Rd., Yilan Zhongshan Rd., Luodong, Hualien Guoan, Taitung Datong Rd., Magong Zhongzheng Rd. or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>. Pre-order is also acceptable in other branches.



◆ Def. 146 Additional Print of Wild Orchids of Taiwan Postage Stamps

First day of issue	September 25, 2025
Sheet composition	100 (10 × 10)
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Printer	China Color Printing Co., Ltd.
Stamp size	32 × 24 (mm)
Color	Colorful
Process	Offset
Perforation	12½



Def.146.8 3,000,000

To meet business requirement, this Post has issued an additional print of the NT\$43 of the “Wild Orchids of Taiwan Postage Stamps (Continued II)” issued on February 27, 2018.